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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Moje oœwiadczenie zwi¹zane jest z dramatyczn¹ sytuacj¹ pracowników Powiatowej Stacji
Sanitarno-Epidemiologicznej w Zakopanem.

Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna jest jednostk¹ bud¿etow¹, której zadaniem jest sta-
nie na stra¿y bezpieczeñstwa publicznego i opanowywanie zagro¿eñ epidemiologicznych. To ciê¿ka pra-
ca, obarczona spor¹ odpowiedzialnoœci¹ zarówno finansow¹, jak i prawn¹, za któr¹ jednak pracownicy
– co podnosz¹ osoby zatrudnione w PSSE w Zakopanem – nie otrzymuj¹ adekwatnego wynagrodzenia.
Aktualna wysokoœæ ich pensji wynosi niewiele wiêcej ni¿ p³aca minimalna, czyli 1380 z³, co stanowi oko-
³o 50% œredniej krajowej. Taka p³aca wyraŸnie odstaje od wynagrodzenia, jakie otrzymuj¹ zarówno pra-
cownicy pozosta³ych zawodów medycznych, jak i pozostali pracownicy urzêdów pañstwowych.

Czy podobna sytuacja ma miejsce równie¿ w innych PSSE?
Sk¹d wynikaj¹ wymienione dysproporcje w odniesieniu do tych dwóch grup?
Nieadekwatnoœæ takiego wynagrodzenia w stosunku do pracy, któr¹ wykonuj¹ osoby zatrudnione

w PSSE, odczuwalna jest jeœli chodzi zarówno o wzrastaj¹ce wymagania, a wraz z nimi i odpowiedzial-
noœæ prawn¹ i finansow¹, jak¹ ponosz¹ pracownicy inspekcji sanitarnej, jak i o stale wzrastaj¹ce ceny.
A ten proces w ostatnim czasie jest szczególnie odczuwalny. Podwy¿ka podatku VAT, cen ¿ywnoœci, któ-
ra obecnie jest najdro¿sza od lat, a tak¿e coraz dro¿sze media – to wszystko przyczynia siê do sytuacji,
kiedy po dokonaniu niezbêdnych op³at zwi¹zanych z egzystencj¹ reszta dochodu starcza raczej na we-
getacjê ni¿ godny byt. Taki stan rzeczy prowadziæ mo¿e do sytuacji, ¿e pracownicy inspekcji sanitarnej,
ju¿ teraz znajduj¹cy siê w nie³atwym po³o¿eniu, niebezpiecznie zbli¿¹ siê do granicy ubóstwa. Jest to sy-
tuacja skandaliczna, bowiem dotyczy osób pracuj¹cych (!), niejednokrotnie z wieloletnim sta¿em, obar-
czonych spor¹ odpowiedzialnoœci¹ i wykonuj¹cych bardzo wa¿n¹ dla nas wszystkich pracê, jak¹ jest
stanie na stra¿y bezpieczeñstwa publicznego i opanowywanie zagro¿eñ epidemiologicznych.

Jest to sytuacja, kiedy praca nie jest w stanie zapewniæ godziwego ¿ycia, co powoduje niechêæ i fru-
stracjê, zaœ kolejnym skutkiem jest spychanie na margines spo³eczny osób, które borykaj¹ siê z tym
problemem. Istnieje te¿ groŸba ich wykluczenia spo³ecznego, które mo¿e staæ siê udzia³em równie¿ ko-
lejnych pokoleñ.

O determinacji pracowników PSSE œwiadcz¹ petycje, które wystosowali w tej sprawie, i podpisy, ja-
kie z³o¿yli pod postulatem podniesienia wynagrodzenia – w samym PSSE w Zakopanem na takiej liœcie
widniej¹ trzydzieœci trzy nazwiska.

Bardzo proszê o szczegó³owe i wyczerpuj¹ce odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
Jakie dzia³ania zamierza podj¹æ rz¹d, aby poprawiæ tê sytuacjê? Kiedy mo¿liwa bêdzie poprawa sy-

tuacji pracowników PSSE?
Bardzo proszê Pani¹ Minister o niezw³oczne podjêcie dzia³añ w tej sprawie, w ramach posiadanych

œrodków i kompetencji.
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